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REVISTA PRESEI 

 

 România, o ţară de vis: În timp ce producţia industrială scade iar în marile 

economii bate un vânt de criză, guvernul face punţi de vacanţă, consumul este 

pe val, la mare nu ai loc să pui un cearşaf gratis pentru că toată lumea vrea să 

stea pe şezlonguri cu 25 de lei pe zi, iar litoralul bulgar ar da faliment dacă nu 

ar mai veni românii. 

 

Nu ştiu dacă a interesat pe cineva din guvern că producţia industrială a scăzut cu 6% în iunie, cel 

mai prost rezultat de la criză încoace, sau că în marile economii bate vântul scăderii economice, 

care a devenit deja o certitudine. 

E bine să reamintim că România este o ţară industrială, iar orice scădere sau creştere se vede 

imediat. Spre exemplu, în Transilvania 40% din economie înseamnă industrie. 

În schimb, toată lumea este mulţumită că România a înregistrat în T2/2019 cea mai mare creştere 

economică trimestrială din UE. 

Că la baza acestei creşteri economice consumul câştigă şi mai mult teren, pe fondul pierderii      

de viteză a industriei, este o altă problemă care este trecută la rubrica diverse. 

Noroc că şi-au mai revenit construcţiile, care au un plus de 23%, dar odată ce se termină clădirile 

de birouri şi ansamblurile rezidenţiale, piaţa va reintra pe minus pentru că lucrările de 

infrastructură nu pot înainta atât de rapid. 

Poate nu este lipsit de interes să reamintim că vânzările de locuinţe au scăzut, iar creditele 

ipotecare au un minus de 10% la jumătatea anului. 

Importurile cresc, chiar dacă ritmul s-a mai redus, ceea ce a făcut ca deficitul de cont curent, 

indicatorul final la care se uită toate pieţele externe, să ajungă la jumătatea anului la 5 miliarde 

de euro, cu un sold negativ al balanţei comerciale de 7 miliarde de euro. 

Datoria externă a câştigat încă 4 miliarde de euro în greutate în şase luni, ajungând la 103,6 

miliarde de euro la jumătatea anului. 

60% din această datorie externă este privată, adică noi o facem. 

Spre surprinderea inclusiv a BNR, cursul leu/euro, în loc să crească, din cauza înrăutăţirii 

indicatorilor externi el se apreciază, contribuind şi mai mult la creşterea importurilor şi a 

deficitului de cont curent. 

https://www.zf.ro/eveniment/pib-ul-crescut-s-i-2019-4-7-caderea-neasteptat-dura-productiei-industriale-anunta-vremuri-putin-faste-incetinirea-motoarelor-germaniei-anunta-tensiunile-globale-patrund-economia-romaniei-semn-deloc-18282041
https://www.zf.ro/eveniment/deficitul-cont-curent-crescut-38-semestrul-i-an-an-peste-5-mld-euro-deficitul-contului-curent-tinut-frau-excedentul-inregistrat-zona-serviciilor-plus-4-mld-euro-primele-sase-luni-an-18278588
https://www.zf.ro/eveniment/datoria-publica-externa-s-a-majorat-in-iunie-cu-peste-1-mld-euro-de-la-inceputul-anului-datoria-externa-totala-publica-si-privata-a-crescut-cu-4-2-mld-euro-si-a-ajuns-la-103-6-mld-euro-18278595
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Aprecierea cursului reduce competitivitatea companiilor care exportă contribuind la înrăutăţirea 

poziţiei financiare, alături de creşterea salariilor. 

În timp ce indicatorii macro, dincolo de creşterea economică şi creşterea consumului, se 

înrăutăţesc, petrecerile în România sunt pe val. 

Guvernul face punţi de vacanţă (la bugetari nici nu contează), iar în companiile private patronii 

se uită cum pierd zile de muncă şi de încasări. 

Litoralul românesc este arhiplin - ceea ce nu este un lucru rău - iar preţurile sunt de occident: nici 

nu ai unde să-ţi pui un cearşaf gratis de atâtea şezlonguri pline, de la 25 de lei ziua în sus. La 

Mamaia un şezlong în weekend trece şi de 40 de lei pe zi. 

Staţiunile de la munte sunt la fel de pline ca în perioada de iarnă, nici nu mai contează că pierzi 

ore întregi pe drum. 

În timp ce în ţară numărul turiştilor străini a scăzut surprinzător cu 5% la jumătatea anului (poate 

îşi mai revine cu festivalul George Enescu), litoralul bulgăresc este plin: dacă nu ar fi românii, 

bulgarii ar da faliment. 

În aceste condiţii, cum să nu iubească pieţele financiare România! 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Veşti bune pentru milioane de români: În mai puţin de 2 săptămâni intră în 

vigoare noua lege a pensiilor 

În mai puţin de de 2 săptămâni, adică de la 1 septembrie 2019, intră în vigoare noua lege a 

pensiilor care prevede că valoarea punctului de pensie şi pensia minimă să crească faţă de nivelul 

actual.  

Legea prevede o creştere a punctului de pensie care va intra în vigoare treptat, începând cu         

1 septembrie 2019 şi încheind cu 1 septembrie 2021. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 

 

https://www.zfcorporate.ro/turism-hoteluri/cum-a-aratat-weekendul-prelungit-pentru-operatorii-din-turism-in-sinaia-gradul-de-ocupare-a-depasit-98-in-toate-cele-patru-nopti-ale-minivacantei-de-sfanta-maria-18291793
https://www.zf.ro/analiza/surprinzator-romania-este-mai-putin-atractiva-numarul-de-turisti-straini-a-scazut-cu-5-3-in-s1-2019-18282008
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 O nouă criză economică îşi face simţită prezenţa: Europa este din ce în ce mai 

„flămândă” după bacnotele de 100 de dolari 

Din cauza tensiunilor geopolitice, care ar putea declanşa o nouă criză economică, Europa a ales 

să meargă la sigur şi a mizat pe dolar. De la ultima criză financiară, cererea statelor europene 

pentru bacnotele de 100 de dolari s-a dublat, scrie Financial Times. 

„Cererea de peste ocean este probabil determinată de statutul de activă singură pe care îl are 

dolarul. Cererea de valută, mai ales atunci când vine din partea altor ţări, creşte în perioadele de 

criză politică şi financiară”, a declarat Ruth Judson, economistă în cadrul consiliului de 

conducere al Fed( Banca Centrală a SUA – n.red) 

Aproape 80% din bacnotele de 100 de dolari se află în afara Statelor Unite, potrivit 

reprezentanţilor Federal Reserve Bank of Chicago, instituţie care aparţine Fed  şi care are rolul 

de a formula regulile de politică monetară în SUA. 

Alţi experţi sunt de părere că majorarea acestei cereri este determinată de intensificare 

activităţilor ilegale. Fostul secretar al Trezoreriei SUA, Lawrence Summers, a cerut scoaterea din 

circulaţie a bacnotei de 100 de dolari pentru a sabota activităţile ilicite. Iniţiativa lui Summers 

aminteşte de decizia Băncii Centrale Europene din 2016, atunci când bacnotele de 500 de euro au 

fost retrase din circulaţie, cu acelaşi scop. 

Totuşi, eliminarea bacnotei de 100 de dolari şi înlocuirea acesteia cu o bacnotă a cărei valoare 

depăşeşte 50 de dolari, presupune nişte costuri importante (tipărire, distribuire, transport). Un alt 

motiv pentru care ideea lui Summers nu ar putea prinde viaţă este faptul că guvernul SUA face 

profit din emiterea de monedă şi controlează această zonă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Dăncilă: Nu au crescut bugetele SRI şi SIE. Ce s-a alocat este numai în 

vederea salarizării/ „Foarte puţini vorbesc despre faptul că rectificarea 

bugetară a fost pozitivă” 

Viorica Dăncilă a explicat că nu au fost mărite bugetele SRI şi SIE, la rectificarea bugetară, doar 

au fost alocate sume în vederea salarizării, nu pentru alte obiective. Premierul a reamintit despre 

tăierea bugetelor serviciilor de informaţii adoptată de Parlament la începutul acestui an. 

Vreau să fac o precizare. Nu a crescut nici la SRI, nici la SIE. La începutul anului, în CSAT, am 

aprobat bugetul pentru serviciile de informaţii, fie că vorbim de SIE, fie că vorbim de SRI, astfel 

încât să asigurăm salariile până la sfârşitul anului. Dacă vă amintiţi, am mers în Parlament şi 

bugetul a fost tăiat. Ceea ce s-a alocat pentru SRI şi pentru SIE este numai în vedere salarizării, 

nu pentru alte obiective”, a declarat Viorica Dăncilă, duminică, la Antena 3. 
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Premierul a mai spus că „nu puteam să lăsăm, în niciun domeniu, nu puteam să lăsăm ca să nu se 

plătească salariile. Au fost tăiate la începutul anului şi a trebuit să venim şi cu partea care s-a 

tăiat şi în prima parte a anului”. 

Viorica Dăncilă a declarat, cu privire la rectificarea bugetară, că foarte mulţi discută despre 

reducerile de fonduri la unele ministere, însă mult mai puţini vorbesc despre faptul că rectificarea 

a fost pozitivă sau că PIB va depăşi 1.000 miliarde. 

„Am văzut atacurile apărute în spaţiul public. Această rectificare e una pozitivă, pentru că foarte 

mulţi au discutat doar despre reducerile de buget pe anumite ministere, dar am văzut foarte puţini 

care au discutat despre o rectificare pozitivă. Mai mult decât atât. Au luat în calcul numai faptul 

că s-a tăiat pe anumite ministere şi o să iau Ministerul Educaţiei, pentru că este un minister de 

interes, că s-a tăiat pe Ministerul Educaţiei, dar nimeni nu a spus că anul acesta avem o alocare 

bugetară cu 45,4% mai mare decât anul trecut. Nimeni nu a spus că este pentru prima dată când 

PIB depăşeşte 1.000 de miliarde de lei. Depăşim estimarea pe care am făcut-o. Noi am făcut o 

estimare de 1.022 de miliarde şi ne ducem la 1.031 de miliarde. Deci mult, mult mai mare. Au 

luat fiecare cum le-a convenit aceste cifre”, a afirmat Viorica Dăncilă, duminică, la Antena 3. 

Premierul a mai explicat că la Ministerul Educaţiei au existat bani care nu au fost cheltuiţi, motiv 

pentru care, la rectificarea bugetară, a fost decisă realocarea sumele către alte zone în care era 

nevoie de bani. 

„Legat de anumite reduceri la ministere de interes. Au fost bani care nu au fost cheltuiţi şi o să 

mă refer din nou la Ministerul Educaţiei. 

 Avem programul «Merg la şcoală», un program care încă nu a fost implementat, nu au făcut 

demersurile necesare pentru ca acest program să fie implementat şi atunci ce era să facem? Să 

lăsăm fondurile acolo, pe care nu le puteau cheltui, în loc să le redirecţionăm către alte ramuri 

unde chiar aveam nevoie de fonduri?”, a completat Dăncilă. 

Şeful Executivului a mai spus că mulţi nu vorbesc despre faptul că Guvernul şi-a respectat 

promisiunile, cum ar fi creşterea punctul de pensie de la 1 septembrie sau creşterea pensiei 

minime, ci doar despre reducerile de fonduri la ministere. 

„Mai mult toţi au dat aceste cifre că am redus bugetul pe aceste ministere, dar nimeni nu a spus 

că ne ţinem promisiunile, că la 1 septembrie creştem punctul de pensie, că vom creşte pensia 

minimă, că dacă la un minister vor reveni la un program, cum e cel de la Educaţie sau în altă 

parte, în a doua rectificare vom aloca fondurile necesare astfel încât programul respectiv să poată 

fi implementat. Acolo unde avem nevoie de o suplimentare a fondurilor la a doua rectificare vom 

face acest lucru”, a conchis premierul. 

(Sursa: Mediafax) 
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  Criza din coaliţia de guvernare. Prima întâlnire Dăncilă-Tăriceanu, după 

ultimatumul dat de ALDE. 

Premierul Viorica Dăncilă va discuta, luni, cu liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, aceasta 

fiind prima întâlnire după ce ALDE a solicitat o restructurare guvernamentală şi un nou program 

de guvernare. 

Surse din interiorul coaliţiei au afirmat, pentru MEDIAFAX, că întrevederea dintre Viorica 

Dăncilă şi Călin Popescu Tăriceanu urmează să aibă loc la ora 12:00. 

Călin Popescu Tăriceanu a declarat, într-un interviu acordat MEDIAFAX, că Guvernul 

funcţionează din inerţie şi nu vrea să facă parte dintr-un Executiv "impotent". Liderul ALDE a 

avut, totodată, discuţii cu Pro România pentru a forma o alianţă. 

ALDE a solicitat PSD să vină cu un nou programd e guvernare şi cu o restructurare 

parlamentară, dar acest lucru a fost respins de Viorica Dăncilă, care a anunţat că va merge pe 

varianta unei remanieri. 

Viorica Dăncilă a mai cerut ALDE să îşi asume responsabilitatea guvernării şi să înţeleagă că un 

partid nu poate să fie şi la putere şi în Opoziţie. 

De asemenea, liderul PSD a afirmat că dacă nu va găsi consens cu ALDE, va căuta sprijin în alte 

formaţiuni politice, inclusiv în UDMR. 

(Sursa: Mediafax) 

 Dăncilă va discuta pe 20 august cu preşedintele CE despre funcţia de comisar 

european din partea României 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat că pe 20 august va avea o deplasare la Bruxelles pentru a 

discuta cu preşedintele Comisiei Europene Ursula von der Leyen, pentru a discuta despre poziţia 

de comisar european din partea României. 

„Am vorbit săptămâna trecută (cu şeful statului - n.r.) despre comisarul european. am spus că pe 

data de 20 voi merge la Bruxelles şi voi avea o discuţie cu preşedintele Comisiei Europene”, a 

afirmat Viorica Dăncilă, duminică la Antena 3, întrebată când a vorbit ultima oară cu Klaus 

Iohannis. 

Premierul Viorica Dăncilă a trimis, vineri, Comisiei Europene o scrisoare cu propunerile 

României pentru funcţia de comisar european, şi anume pe europarlamentarii PSD Dan Nica şi 

Rovana Plumb. 
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Pe 26 iulie, şeful Executivului preciza că România va trimite două propuneri pentru funcţia de 

comisar european, „una de comisar femeie şi una de comisar bărbat”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă anunţă că la finalul lunii august va da OUG care să înăsprească 

pedepsele pentru criminali şi violatori 

"Am spus că nu mai intervin în justiţie şi nu mai vreau să dau prin OUG decizii care ţin de 

justiţie, dar cred că e reparaţie morală să avem închisoare pe viaţă pentru crime şi pedepse aspre 

pentru violatori. Am spus că voi face şi voi face", a declarat Viorica Dăncilă, la Antena 3. 

Întrebată când va emite Executivul Ordonanţa de Urgenţă, Dăncilă a spus că măsurile vor fi luate 

în ultima săptămână din luna august. 

"Am spus că vin cu OUG care să reglementeze anumite lucruri care au condus la o întârziere sau 

funcţionare nu tocmai bună a unor intervenţii. Mă refer a 112, în cadrul unui grup de lucru avem 

14 măsuri, oug pregătite, măsuri din partea ministerului de Interne şi a ministerului Justiţiei. Le 

vom adopta în şedinţă de Guvern, urmând ca Parlamentul să ia act", a mai spus premierul.  

Premierul a mai făcut referire şi la demisia ministrului de Interne Nicolae Moga, în contextul 

cazului de la Caracal, după numai 6 zile de mandat, spunând că acesta a anunţat că este o demisie 

de onoare. 

 

Viorica Dăncilă a declarat, întrebată cum vor fi impozitate pensiile speciale, că pe acest subiect 

este necesară o dezbatere care poate fi făcută în Parlament, unde va fi un vot în acest sens.  

 

„Eu cred că pentru impozitarea pensiilor speciale este nevoie de o dezbatere şi cred că acest lucru 

poate fi făcut în Parlament, astfel încât fiecare să vină cu argumente care să justifice această 

măsură. E o măsură care ştiu că este aşteptată de foarte mulţi oameni, de aceea printr-un proiect 

de lege vom merge în Parlament şi acolo va fi un vot”, a declarat Viorica Dăncilă, duminică, la 

Antena 3, chestionată care va fi modul impozitării pensiilor speciale. 

Ministerul Finanţelor va continua în intenţia de a impozita pensiile speciale, chiar dacă măsura 

nu a fost prevăzută în actualul pachet legislativ ce însoţeşte rectificarea bugetară, care a fost pus 

în dezbatere publică, a declarat pe 6 august ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici.  

Pensiile speciale urmau să aibă, conform unor surse oficiale, un sistem de impozitare graduală, 

între 10 şi 50%, la cuantumuri diferite. Astfel, pensiile sub 2.000 de lei nu ar fi fost impozitate, 

cele între 2.000 şi 7.000 de lei ar fi trebuit să aibă un impozit de 10%, între 7.000 de lei şi 10.000 
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de lei impozitul trebuia să fie de 30%, iar pentru pensiile speciale care depăşesc 10.000 de lei 

impozitul ar fi fost de 50%. Impozitul urma să fie aplicat doar pensiilor speciale, nu şi celor din 

contrbuţii, au precizat sursele citate. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Start pentru programul "Rabla Clasic", suplimentat, începând de luni. La ce 

valoare se ridică PRIMA de casare 

Programul Rabla Clasic va fi suplimentat, începând de luni, cu 20.000 de prime de casare care 

însumează suma de 130 milioane de lei. Numărul primelor de casare va ajunge astfel, în 2019, la 

55.000 şi va depăşi cifra primelor acordate în cei 16 ani de când este derulat programul.  

„Începând de luni, 19 august 2019, ora 10:00, persoanele fizice pot merge la producătorii 

validaţi pentru îndeplinirea formalităţilor de înscriere în vederea accesării Programului de 

stimulare a înnoirii Parcului auto naţional ("Rabla Clasic"). Programul "Rabla Clasic" a fost 

suplimentat cu 130 milioane lei, sumă care reprezintă aproximativ 20.000 de prime de casare”, 

informează Administraţia Fondului pentru Mediu, printr-un comunicat de presă. 

Potrivit sursei citate, numărul primelor de casare acordate în anul 2019 va depăşi numărul 

primelor de casare acordate până acum de Administraţia Fondului pentru Mediu în cei 16 ani de 

când se derulează acest program, totalizând 55.000 de prime de casare acordate în 2019. 

Cuantumul primei de casare pentru "Rabla Clasic" este de 6.500 de lei pentru fiecare maşină 

uzată, mai veche de opt ani, dată spre casare şi se acordă pentru achiziţionarea unui autovehicul 

nou al cărui sistem de propulsie generează maximum 120 g de CO2/km, în regim de funcţionare 

mixt (maximum 140 g CO2/km conform standardului WLTP). 

„De asemenea, la prima de casare se poate adăuga un ecobonus de 1.000 lei în cazul 

achiziţionării unui autovehicul nou, echipat cu sistem de propulsie care generează o cantitate de 

emisii de maximum 96 g de CO2/km (maximum 105 g CO2/km conform standardului WLTP) 

şi/sau un ecobonus de 1.700 lei la achiziţionarea unui autovehicul nou, echipat cu sistem de 

propulsie hibrid. În cazul în care se întrunesc ambele condiţii, cele două ecobonusuri pot fi 

cumulate cu prima de casare, ajungându-se astfel la acordarea unei finanţări în cuantum de 

9.200 lei”, se mai arată în comunicatul menţionat. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Victor Ponta: Dăncilă mi-a cerut sprijinul. Mi-a spus că dă afară ALDE ca să 

le iau parlamentarii 

Fostul premier Victor Ponta a scris luni, pe Facebook, despre discuția pe care a avut-o în urmă cu 

mai bine de o săptămână cu Viorica Dăncilă. Ponta susține că Viorica Dăncilă a fost cea care i-a 

cerut sprijinul și i-ar fi propus intrarea la guvernare a Pro România. „Mi-a spus că îi dă afară pe 

ALDE și să îi iau eu parlamentarii - și că îmi dă ce ministere doresc pentru ProRomânia”, a scris 

Victor Ponta. 

Președintele Pro România susține că în discuția cu Viorica Dăncilă i-ar fi pus acesteia mai multe 

condiții pentru susținerea guvernului, printre care o restructurare a cabinetului și a administrației 

publice, un program de guvernare eficient și realist, stabilitate și predictibilitate economică, 

profesionalizarea guvernului și renunțarea la candidatura sa pentru prezidențiale și stabilirea unui 

candidat comun PSD-ALDE-Pro România. 

Victor Ponta spune că președintele PSD a acceptat toate condițiile, mai puțin renunțarea la 

candidatura pentru alegerile prezidențiale. 

„Oferta mea publică de sprijin pentru cele 5 măsuri de reformă rămâne valabilă”, mai spune 

Ponta. 

Totodată, fostul premier o acuză pe Viorica Dăncilă de blat cu președintele Klaus Iohannis. 

„Vreau ca toți votanții ProRomania, PSD și Alde să afle cine este vinovat pentru faptul că în 

această toamnă vom avea în continuare un Guvern lamentabil, candidați care fac “blat” cu 

Iohannis și nu intră serios în Alegerile Prezidențiale sperând că Iohanis și PNL ( eventual cu 

sprijinul UDMR) îi mai țin în funcțiile lor bine plătite , cu elicoptere și milioane de euro 

subvenție de la Buget!”, a mai scris Ponta. 

Viorica Dăncilă a declarat recent că ar putea începe discuțiile cu UDMR pentru susținerea 

guvernului în Parlament, în cazul în care ALDE părăsește guvernarea. Conducerea PSD a luat 

decizia, în ultima ședință a Comitetului Executiv să nu îi primească pe cei de la Pro România la 

guvernare. 

(Sursa: Digi24) 
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 Marea Britanie vrea să pună capăt libertății de circulație din prima zi de 

Brexit 

Marea Britanie vrea să pună capăt libertății de circulație din prima zi de Brexit, scrie The 

Independent. Ministrul de interne face presiuni pentru ca restricțiile la granițe să intre în vigoare 

imediat după expirarea noului termen limită, 31 octombrie. 

Marea Britanie nu a pregătit însă nimic care să înlocuiască sistemul din prezent, au mai aflat 

jurnaliștii britanici. Devine incertă situaţia legală a celor 3 milioane de cetăţeni europeni, dintre 

care peste 400.000 sunt români. 

Tot duminică, ministrul de Brexit a anunțat pe Twitter că a semnat ordinul de abrogare a aderării 

Marii Britanii la UE. Acest lucru înseamnă că de la 31 octombrie jurisdicția legilor europene va 

înceta pe teritoriul britanic. „Este un semnal clar către popor că nu mai dăm înapoi” - a transmis 

cetățenilor. 

Un gest care vine în aceeași zi în care presa a publicat un raport guvernamental despre 

potențialul impact al unui Brexit fără acord: vor fi penurii de alimente, medicamente şi 

combustibil care vor duce la tensiuni sociale şi dezordine publică. 

(Sursa: Digi24) 

 

 Pintea: 80% din manageri nu au ce cauta in sistemul de sanatate; vom grabi 

implementarea modificarii criteriilor de performanta 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a reiterat luni faptul că 80% dintre manageri ''nu au ce 

căuta'' în sistemul de sănătate şi a adăugat că va fi grăbit procesul privind ''implementarea 

modificării indicatorilor de performanţă pentru manageri''. 

"Eu am spus că există deficit de personal, v-am şi dat nişte exemple ieri: în 2016 aveam 165.000 

de angajaţi în sistemul public, astăzi avem 185.000 în sistemul public. Deci, acest deficit s-a 

redus, dar modul de organizare a activităţii medicale este apanajul managementului. Şi, aşa cum 

am spus în nenumărate rânduri, 80% dintre manageri nu au ce căuta în sistemul de sănătate. Dăm 

vina pe sistem, dar sistemul suntem noi. Exact, ceea ce spuneam şi despre Săpoca, este un mod 

de organizare care, din punctul nostru de vedere, nu corespunde. S-au făcut multe în ultimii doi 

ani, pentru că am avut acces la toate documentele, dar nu suficient. Şi prea ne-am obişnuit că 

merge şi aşa. Practic, ceea ce s-a întâmplat aici este rezultatul a multor ani de activitate, nu 

vorbim despre ultimii ani, pentru că s-a încetăţenit o idee, "este bine şi aşa, putem face şi asta, 

putem face şi cealaltă", până când s-a întâmplat. Şi să nu-mi spuneţi că nu ştia nimeni ce se 

întâmplă în fişa postului, ce scrie acolo. Este datoria asistentului-şef să facă instruiri periodice cu 

privire la ceea ce este în fişa postului, la proceduri, la protocoale.  

https://www.independent.co.uk/news/uk/politics/uk-eu-brexit-freedom-of-movement-ends-november-boris-johnson-priti-patel-home-office-a9064376.html
https://www.independent.co.uk/news/uk/politics/uk-eu-brexit-freedom-of-movement-ends-november-boris-johnson-priti-patel-home-office-a9064376.html
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Credeţi că s-a făcut ceva? Niciodată", a declarat Pintea la Spitalul de Psihiatrie Săpoca, întrebată 

dacă în opinia sa sistemul medical se confruntă şi la acest moment cu o lipsă de personal.  

Ministrul a adăugat că va fi accelerat procesul privind implementarea modificării indicatorilor de 

performanţă pentru manageri de unităţi medicale. 

"Vom grăbi puţin implementarea modificării indicatorilor de performanţă pentru manageri şi 

vom schimba ceva din atribuţiile Consiliilor de Administraţie, pentru că în acest moment, din 

punctul meu de vedere, nu funcţionează", a mai spus Pintea. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Presedintele Iohannis va fi primit marti la Casa Alba, de omologul sau 

american. 

Preşedintele Klaus Iohannis va fi primit, marţi, la Washington, de omologul său american, 

Donald Trump, în cadrul unei vizite de lucru pe care o efectuează în Statele Unite ale Americii. 

 

Potrivit agendei şefului statului, la ora locală 14,00, el va fi întâmpinat la Casa Albă de 

preşedintele SUA. 

După ce Klaus Iohannis va semna în cartea de onoare, sunt prevăzute convorbiri tete-a-tete al 

celor doi preşedinţi, urmate de discuţii cu participarea membrilor delegaţiilor oficiale.  

Săptămâna trecută, preşedintele Iohannis a prezentat, într-o întâlnire informală cu 

jurnaliştii, temele de discuţie cu omologul american, între care se vor număra securitatea 

energetică şi programul Visa Waiver. 

"Este o întâlnire pe care am dorit-o şi eu şi preşedintele Trump de ceva timp. Sunt chestiuni 

extrem de importante care trebuie discutate şi reiterate: Parteneriatul strategic, aspecte de 

securitate, NATO şi alocarea a 2% din PIB, relaţia economică aflată în creştere, relaţia pe 

energie. Vor fi şi discuţii în legătură cu înzestrarea Armatei, faptul că suntem împreună în 

Afganistan şi chestiuni care trenează, precum Visa Waiver. Aici trebuie să se mişte un pic 

lucrurile", a precizat atunci şeful statului. 

 

"Energia este şi sensibilă, şi importantă. Securitatea energetică ţine de securitatea naţională", a 

subliniat el. 

Iohannis a afirmat că impresia sa este că există o "disponibilitate la nivelul Guvernului român de 

a repara anumite chestiuni care nu au fost bine gândite", făcând referire la OUG 114 şi Legea 

offshore. 

"Ar fi de dorit, pentru că mulţi investitori de bună credinţă sunt îngrijoraţi", a adăugat 

preşedintele cu privire la cele două acte normative. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2019/08/13/presedintele-iohannis-va-discuta-cu-trump-despre-domeniul-energetic-si-visa-waiver--355343
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Şeful statului a mai spus că americanii au o îngrijorare că Europa va ajunge prea dependentă de 

Rusia în domeniul energetic. 

 

De asemenea, el a menţionat că România îşi doreşte ca Exxon să rămână în proiectul de la Marea 

Neagră. 

"Ceea ce ni s-a transmis este că vine dintr-o politică globală, nu din ceea ce se întâmplă aici", a 

explicat Klaus Iohannis cu privire la anunţul potrivit căruia compania americană Exxon Mobil ar 

urma să se retragă din proiectul românesc. 

 

Preşedintele a informat că va readuce în discuţia cu preşedintele Trump chestiunea vizelor pentru 

români. 

"O să readuc în discuţie şi tehnicienii să caute soluţii. Ca preşedinte al României, doresc să pun 

problema pe masă", a arătat Iohannis referitor la programul Visa Waiver. 

Şeful statului a indicat că doreşte să discute cu preşedintele american şi despre efectivele de 

militari americani din România, precizând că ţara noastră are posibilitatea de a găzdui mai mulţi 

militari din SUA. 

Preşedintele Iohannis a menţionat că va reitera invitaţia adresată lui Donald Trump de a 

vizitaRomânia. 

El a mai arătat că la Washington nu sunt prevăzute întâlniri de afaceri sau cu comunitatea de 

români. 

 

Vizita la Washington a preşedintelui Iohannis, făcută la invitaţia omologului american, are loc în 

zilele de 19 şi 20 august. 

Pe 6 august, cele două preşedinţii au anunţat întâlnirea preşedinţilor Donald Trump şi Klaus 

Iohannis. 

 

Preşedinţia americană arăta că cei doi lideri vor discuta despre cea mai bună abordare a 

provocărilor de securitate comune cu care se confruntă SUA şi România şi despre căile de a 

promova parteneriate energetice şi comerciale bilaterale şi echitabile. 

Vizita survine în contextul în care România marchează 30 de ani de la căderea comunismului şi 

15 ani de apartenenţă la NATO, nota Casa Albă. 

Preşedintele Trump aşteaptă cu nerăbdare să sărbătorească aceste aniversări importante împreună 

cu preşedintele Iohannis, mai menţiona preşedinţia americană. 

 

Preşedinţia română a confirmat vizita şi a menţionat temele de discuţie. 

"Cu prilejul întrevederii, preşedintele Klaus Iohannis şi preşedintele Donald J. Trump vor discuta 

despre întărirea şi dezvoltarea în continuare a Parteneriatului strategic puternic şi dinamic dintre 

România şi Statele Unite ale Americii, în toate dimensiunile sale, inclusiv în plan securitar şi 

economic.  

https://www.agerpres.ro/politica/2019/08/06/donald-trump-il-primeste-pe-klaus-iohannis-la-casa-alba-pe-20-august--352183
https://www.agerpres.ro/politica/2019/08/06/administratia-prezidentiala-confirma-presedintele-iohannis-se-va-intalni-pe-20-august-cu-presedintele-sua--352194
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Preşedintele României va evidenţia, şi cu această ocazie, faptul că ţara noastră va continua să fie 

un partener strategic solid şi un aliat responsabil şi de încredere al Statelor Unite ale Americii, 

una dintre priorităţile politicii externe a României fiind consolidarea relaţiei transatlantice şi a 

securităţii spaţiului euroatlantic", a aratat Administraţia Prezidenţială. 

Este pentru a doua oară, în actualele lor mandate, când preşedintele Trump şi preşedintele 

Iohannis au o întrevedere la Casa Albă, după întâlnirea din iunie 2017. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 BNS propune tuturor lucratorilor din Romania un clasament national al 

angajatorilor, pe criteriul respectarii drepturilor salariatilor 

Blocul Naţional Sindical (BNS) propune liderilor sindicali să transmită angajaţilor din economia 

românească, atât celor din instituţiile de stat, cât şi celor din mediul privat, un instrument pentru 

realizarea unui clasament al tuturor angajatorilor, privaţi şi publici, care să arate cât de mult 

respectă aceştia drepturile lucrătorilor, a declarat, miercuri, preşedintele BNS, Dumitru Costin.  

 

Instrumentul este un chestionar de evaluare a angajatorului de către lucrător, care cuprinde 155 

de întrebări, şi care trebuie completat o dată pe an de angajaţi. 

 

Întrebările din chestionar sunt structurate pe cinci categorii ale drepturilor angajaţilor: dreptul la 

condiţii de muncă şi de ocupare decente şi echitabile, dreptul de asociere liberă în organizaţii 

sindicale/dreptul la negociere colectivă, dreptul la sănătate şi securitate în muncă, dreptul de a 

participa la determinarea şi ameliorarea condiţiilor de muncă, dreptul la informare şi consultare, 

inclusiv în cadrul procedurilor de concediere colectivă. 

 

Preşedintele BNS, Dumitru Costin, a precizat că acest chestionar este disponibil tuturor 

angajaţilor interesaţi şi ar trebui completat anual, pentru evaluarea progresele companiilor şi/sau 

a instituţiilor. 

 

"Am propus un document de lucru care poate să fie aplicat imediat de partenerii sociali la nivel 

de unitate, adică până să iasă legile, dacă există bună-credinţă, dacă există voinţa celor doi 

parteneri, le-am pus la dispoziţie un instrument aplicabil imediat. Am pregătit un instrument de 

monitorizare a respectării drepturilor lucrătorilor la nivel de unitate. Este un instrument prin care 

lucrătorii din companii sau din instituţii publice, organizaţi sau nu în structuri sindicale, pot, 

completând acest chestionar amplu, pe care îl faci o dată pe an, să obţină la sfârşitul completării 

lui un diagnostic privitor la modul în care angajatorul lor respectă drepturile fundamentale ale 

lucrătorilor.  
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Am introdus acest instrument, pe care îl punem la dispoziţia tuturor celor interesaţi, fără 

discriminare, tocmai în ideea de a conştientiza, pe de o parte, care sunt acele drepturi 

fundamentale care trebuie să se regăsească la nivelul unui angajator - companie sau instituţie 

publică - şi pentru a vedea în ce măsură ele sunt respectate sau nu. Şi să introducem un astfel de 

mecanism de monitorizare anuală, să vedem dacă există progrese, care nu pot veni decât pe 

dialog, prin consultare şi consolidare a respectului între interlocutori", a afirmat el.  

 

Potrivit acestuia, clasamentul va oferi angajaţilor posibilitatea să verifice, atunci când 

intenţionează să se angajeze la o instituţie de stat sau la o companie privată, dacă acel angajator 

se află în coada listei privind respectarea drepturilor angajaţilor. 

"Voi credeţi că întâmplător dublez tot pachetul ăsta cu ultimul subiect la care am făcut referire? 

Şi anume acel instrument de monitorizare a modului în care sunt respectate drepturile lucrătorilor 

în companii şi instituţii publice. Veţi vedea, domnilor şi doamnelor activişti sindicali, că vouă mă 

adresez acum, că dacă o să puneţi osul la treabă şi o să vă luaţi 3 ore din timp, o dată pe an, încât 

să treceţi bucată cu bucată, cele 155 de întrebări, şi să le evaluaţi sincer şi corect, o să generăm în 

spaţiul public un clasament, un top al companiilor şi instituţiilor care respectă drepturile 

lucrătorilor şi evident, în josul clasamentului, o să-i avem şi pe cei care nu respectă aceste 

drepturi şi libertăţi. Va fi un mesaj pentru orice cetăţean al acestei ţări: vrei să te duci să te 

angajezi într-o companie? Ok, unde e aia în clasament? O cauţi în baza de date, pe internet...Ia 

uite unde e, în coadă!", a afirmat Dumitru Costin. 

 

Acesta a prezentat şi cele două proiecte de lege redactate de BNS, sub coordonarea lui Alexandru 

Athanasiu, unul privind modificarea şi completarea Legii nr. 467/2006 privind stabilirea cadrului 

general de informare şi consultare a lucrătorilor, iar celălalt privind participarea lucrătorilor la 

determinarea şi ameliorarea condiţiilor de muncă şi a mediului de muncă. 

 

"Este un demers pe care l-am iniţiat în urmă cu un an, un demers care a vizat şi şi-a propus să 

analizeze şi să identifice soluţii pentru reconstrucţia mecanismelor de democraţie industrială, aşa 

cum a spus profesorul Alexandru Atanasiu, cel care a coordonat echipa de experţi care a lucrat la 

punerea în text a unor proiecte de acte normative care vizează următoarele lucruri. În primul 

rând, vrem să refacem ţesuturile dialogului social, începând de la nivel de agent economic la 

nivel de angajator. Există în această arhitectură a dialogului social european această piatră de 

temelie - dialogul la nivel de unitate, la nivel de angajator", a afirmat liderul sindical. 

 

Costin a justificat nevoia modificării legii privind informarea lucrătorilor prin faptul că aceasta a 

devenit una dintre cele mai puţin aplicate legi din economia românească. 

"Am constatat că, odată cu pregătirea pentru aderarea la UE, România, în procesul de negociere, 

şi-a asumat şi transpunerea unui pachet de directive care vizează piaţa muncii. La vremea 

respectivă, toate aceste proiecte de acte normative erau cuprinse într-un dosar, dosarul 13, 

dedicat pieţei muncii. În dosarul 13 exista - şi încă există - o directivă europeană care viza 
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dreptul lucrătorilor la informare, consultare şi co-decizie în întreprindere. Pe repede-înainte, aşa 

cum îi stă bine românului şmecher, am tradus parţial acea directivă şi am transpus-o într-o lege, 

Legea 467, care a devenit, cu fiecare an care a trecut, una din cele mai puţin cunoscute legi şi, pe 

cale de consecinţă, una din cele mai puţin aplicate legi în economia românească. Un asistent 

judiciar cu ani mulţi de practică la activ o numea, într-un articol dintr-o publicaţie de specialitate 

juridică, 'legea secretă'. O lege foarte puţin cunoscută şi pe cale de consecinţă foarte puţin 

aplicată.  

Am avut în faţa noastră această provocare, anul trecut am operat o cercetare la nivel naţional, 

care ne-a arătat cum stau lucrurile, şi aici am vizat nu doar mediul economic concurenţial, ci şi 

sectorul public, pentru că inclusiv această lege la care fac referire, Legea 467 din 2006, are un 

articol care spunea că pentru sectorul public va fi scos un instrument care va face aplicabile 

principiile din lege şi în sectorul public. Suntem în 2019 şi nici până astăzi acea Hotărâre de 

Guvern nu a apărut", a explicat el. 

Liderul BNS a susţinut că neaplicarea acestei legi a dus la "negocieri în orb" între angajatori şi 

angajaţi. 

 

"Pe cale de consecinţă, din acest deficit de cunoaştere, am ajuns ca în foarte multe locuri să nu 

mai avem dialog bi-partit, am ajuns să fim în situaţia de a purta negocieri colective fără să avem 

elementele de bază necesare unei negocieri colective - informaţii relevante privind activitatea 

financiară, de modul în care se dezvoltă compania sau de dificultăţile pe care le are compania şi 

de multe ori negocierile pe care le purtăm sunt negocieri în orb, pe dialogul deja cunoscut: 

'Vreau!', zice sindicalistul, 'Nu am!', zice angajatorul. E normal să existe transparenţă, e normal 

să existe dialog, acces la informaţie, e normal să existe o relaţie-parteneriat între cei care conduc 

afacerea şi au strategia de dezvoltare şi cei care concură, prin munca lor, prin abilităţile lor 

profesionale, la atingerea obiectivelor cuprinse în viziunea managerială a celor care conduc 

business-ul sau instituţiile publice. În România, din păcate, aceste lucruri nu se întâmplă", a spus 

Dumitru Costin. 

 

El a adăugat că a transmis deja Ministerului Muncii cele două proiecte de lege şi chiar şi un 

proiect de Hotărâre de Guvern privind modificarea Legii 467. 

 

"De asemenea, lângă acest proiect de lege privind modificarea şi completarea Legii 467 privind 

cadrul general de informare şi consultare a lucrătorilor, am pregătit şi Hotărârea de Guvern, 

astfel încât am zis să nu servim doar antreul, venim şi cu felul principal, adică să fie toate actele 

normative pregătite pentru legiuitor. Nu în ultimul rând, am adăugat în acest demers un alt 

proiect de lege, privind participarea lucrătorilor la determinarea şi ameliorarea condiţiilor de 

muncă, prin care vrem să creăm la nivel de angajator un cadru propice de dialog şi de lucru pe 

această temă extrem de importantă pentru lucrători, şi anume condiţiile de muncă şi mediul de 

muncă.  
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Am pus deja la dispoziţia Ministerului Muncii aceste două proiecte de lege pe care le-am 

menţionat, am iniţiat dialog cu Ministerul Muncii în ideea în care aceste proiecte de acte 

normative pot fi asumate de Guvernul României, discutate şi transmise în Parlamentul României 

în urma dezbaterii şi aprobării lor", a subliniat sindicalistul. 

(sursa: Agerpres) 

 

 Patria Bank, profit de 3 mil. lei în S1/2019, de la pierderi de 23 mil. lei în 

S1/2018. Venitul net al băncii a crescut cu 19% 

Patria Bank, instituţie de credit deţinută de fondul de investiţii Emerging Europe Accession Fund 

(EEAF), a înregistrat în primul semestru din 2019 venituri nete bancare de 83,5 mil. lei, 

echivalentul unei creşteri de 19% comparativ cu perioada similară a anului trecut, şi un profit de 

2,7 mil. lei, faţăopierdere de 23 mil. lei raportată în S1/2018. 

 

“Profitul net de 2,8 mil. lei obţinut în prima jumătate a anului 2019 confirmă evoluţia pozitivă 

înregistrată în T4/2018 si în T1/2019. De la o pierdere de 23 mil. lei înregistrată in S1/2018 la 

profit de 2,8 mil. lei in prima jumatate a anului 2019, banca a reuşit să obţină pe primele şase 

luni ale anului 2019 un rezultatul net semnificativ îmbunătăţit faţă de aceeaşi perioadă a anului 

2018”, menţionează raportul instituţiei financiare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 

 

 

 

 


	 Dăncilă: Nu au crescut bugetele SRI şi SIE. Ce s-a alocat este numai în vederea salarizării/ „Foarte puţini vorbesc despre faptul că rectificarea bugetară a fost pozitivă”
	Viorica Dăncilă a explicat că nu au fost mărite bugetele SRI şi SIE, la rectificarea bugetară, doar au fost alocate sume în vederea salarizării, nu pentru alte obiective. Premierul a reamintit despre tăierea bugetelor serviciilor de informaţii adoptat...
	  Criza din coaliţia de guvernare. Prima întâlnire Dăncilă-Tăriceanu, după ultimatumul dat de ALDE.
	Premierul Viorica Dăncilă va discuta, luni, cu liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, aceasta fiind prima întâlnire după ce ALDE a solicitat o restructurare guvernamentală şi un nou program de guvernare.
	 Dăncilă va discuta pe 20 august cu preşedintele CE despre funcţia de comisar european din partea României
	Premierul Viorica Dăncilă a declarat că pe 20 august va avea o deplasare la Bruxelles pentru a discuta cu preşedintele Comisiei Europene Ursula von der Leyen, pentru a discuta despre poziţia de comisar european din partea României.
	 Dăncilă anunţă că la finalul lunii august va da OUG care să înăsprească pedepsele pentru criminali şi violatori
	 Start pentru programul "Rabla Clasic", suplimentat, începând de luni. La ce valoare se ridică PRIMA de casare
	Programul Rabla Clasic va fi suplimentat, începând de luni, cu 20.000 de prime de casare care însumează suma de 130 milioane de lei. Numărul primelor de casare va ajunge astfel, în 2019, la 55.000 şi va depăşi cifra primelor acordate în cei 16 ani de ...
	„De asemenea, la prima de casare se poate adăuga un ecobonus de 1.000 lei în cazul achiziţionării unui autovehicul nou, echipat cu sistem de propulsie care generează o cantitate de emisii de maximum 96 g de CO2/km (maximum 105 g CO2/km conform standar...

